
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/09

z przebiegu XXXVII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 27 listopada 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1535 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Anna Jaśkiewicz – kierownik USC,

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy Wyrzysk,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Inni gości: 

•Tomasz Bugajski - Starosta Pilski,

•Adam Nowak – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Bożena Przydział – kierownik Filii Powiatowego Urzędu Pracy w Wyrzysku,

•Danuta Wojciechowska – dyrektor ZOZ Wyrzysk,

•dr Allmuteaz Nastrullah Bellach – z-ca dyrektora ZOZ Wyrzysk,

•Leszek Haufa – komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Jacek Wiśniewski – dyrektor Szkoły Podstawowej w Osieku nad Notecią,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2

Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.



3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej.

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu w 2010 r.,

2) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 r.,

4) obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego w 2010 r.,

5) o uchyleniu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Budowa 

centrum sportowo-  rekreacyjnego w Osieku nad Notecią – boisko wielofunkcyjne, teren 

rekreacyjny,

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2010 r.,

7) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 r.,

8) uchwalenia Programu współpracy samorządu Miasta i Gminy Wyrzysk z organizacjami 

pozarządowymi, kościelnymi, osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi oraz 

stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Miasta 

i Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych  na rok 2010,

9) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na              

I półrocze 2010 r.,

10) wyrażenia woli przystąpienia jako partnera do realizacji projektu dofinansowanego ze  

środków Europejskiego Funduszu Społecznego,

11) przystąpienia Miasta i Gminy Wyrzysk do tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Rybacka pod nazwą „7 Ryb”.

10. Zajęcie stanowiska w sprawie celowości realizacji i  dofinansowania zadania - Budowa drogi 

dojazdowej  do  gruntów  rolnych  o  nawierzchni  asfaltowej  zlokalizowanych  na  działkach 

w Wyrzysku i Polanowie.

11.  Informacja  Burmistrza  o  wynikach  analizy  oświadczeń  majątkowych  złożonych  przez:  z-cę 
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burmistrza,  skarbnika  gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby 

zarządzające gminnymi osobami prawnymi oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 

burmistrza.

12.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dot.  analizy  oświadczeń 

majątkowych radnych za 2008 r.

13.  Informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  majątkowych  przez 

Burmistrza i Przewodniczącego Rady.  

14. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach oraz 

odpowiedziach na te interpelacje.

15. Interpelacje i zapytania radnych.

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

17.Wystąpienia sołtysów.

18. Wolne głosy i wnioski.

19. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile i w Wałczu dot. oświadczeń majątkowych 

złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji zgodnie z § 28 

Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja 

podatkowa (Dz. U. Z 2005 r., Nr 8 poz. 60 z późn. zm.).

20. Zakończenie obrad.

Przed otwarciem sesji przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer udzielił głosu dyrektorowi Szkoły 

Podstawowej w Osieku nad Notecią.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osieku nad Notecią, Pan Jacek Wiśniewski poinformował, że od 

2003  roku  Szkoła  Podstawowa  w  Osieku  nad  Notecią  jest  organizatorem  konkursu  pn. 

„Najpiękniejsze  zakątki  ziemi  Wyrzyskiej.  Mojej  małej  Ojczyzny”.  Od  początku 

współorganizatorem  była  także  Fundacja  Badań  Archeologicznych  w  Pile.  Konkurs 

przeprowadzany był w różnych formach począwszy od prac plastycznych po pokazy, slajdy. W tym 

roku – powiedział dyrektor – formą konkursu były makiety obiektów, które uczniowie uznali za 

ważne czy ciekawe. Również  współorganizatorem  od  pewnego  czasu  jest  Urząd  Miejski 

w Wyrzysku, więc zasadnym było zaprezentowanie prac w takim gremium jakim jest Sesja Rady 

Miejskiej w Wyrzysku. Ponadto dyrektor poinformował, że prace opatrzone są metryczkami, więc 

można zapoznać się z wykonawcami oraz przyznanymi miejscami.  Prace podzielone są według 

kategorii  szkół:  uczniowie  klas  I-III,  IV-VI  oraz  uczniowie  Gimnazjum.  Dyrektor  zachęcił 

wszystkich bardzo serdecznie do obejrzenia prac.

Przewodniczący  podziękował  dyrektorowi  za  przedstawienie  tematu  oraz  za  wkład  włożony 
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w przeprowadzenie konkursu.  

1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Stefan 

Rymer. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, tj. 

100 % ustawowego składu organu. 

    

3. Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Eligiusz 

Komarowski.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  przed  przystąpieniem  do  przedstawienia  porządku  obrad  zaproponował 

wprowadzenie autopoprawki polegającej na tym, aby w pkt 9 wprowadzić ppkt 10 w brzmieniu: 

„Zajęcie  stanowiska  w  sprawie  celowości  realizacji  i  dofinansowania  zadania  -  Budowa  drogi 

dojazdowej  do  gruntów  rolnych  o  nawierzchni  asfaltowej  zlokalizowanych  na  działkach 

w Wyrzysku i Polanowie.” Dotyczy to możliwości dofinansowania  do gruntów rolnych z Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych z budżetu marszałkowskiego – dodał przewodniczący. 

Następnie  przewodniczący  zapytał  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  wnieść  zmiany do  przedłożonego 

porządku obrad?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska zaproponowała zmianę kolejności ppkt w pkt 9 polegającą na 

przeniesieniu projektu uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Pilskiemu w roku 2010 do ppkt 1, a zmian w budżecie Gminy Wyrzysk jako ppkt 2.

W związku z powyższym przewodniczący przystąpił do przegłosowania zgłoszonych poprawek.

Autopoprawka Pani burmistrz dot. zmiany kolejności ppkt w pkt 9 przyjęta została jednogłośnie, 

przy 15 głosach „za”.

Kolejna  autopoprawka  zgłoszona  przez  przewodniczącego  również  jednogłośnie,  w  obecności 

15 radnych została przyjęta przez Wysoką Radę.

Następnie przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad po zmianach.
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony był do wglądu w biurze Rady, 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół Nr XXXVI/09 z dnia 27 października 

2009 roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  przypomniał,  że  sprawozdanie  burmistrza  oraz  informację  z  realizacji  uchwał 

Radni otrzymali  w materiałach sesyjnych,  po czym zapytał  czy ktoś chciałby zadać pytania  do 

przedstawionych materiałów?  Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  w okresie  międzysesyjnym stanowi  załącznik  nr 3 do 

protokołu, natomiast informacja z realizacji uchwał załącznik nr 4 do protokołu.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie nawiązano.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos  zabrał  Starosta  Pilski,  Pan  Tomasz  Bugajski.  Starosta  powiedział,  że  dzisiejsza  sesja  jest 

bardzo  istotną,  gdyż  podjęta  zostanie  decyzja  co  do  wspólnej  realizacji  zadań  w  roku  2010 

pomiędzy samorządem gminnym a powiatowym. Wstępne porozumienie dotyczące realizacji zadań 

zostało zawarte – dodał Starosta - i obejmuje ono: Budowę ścieżki rowerowej z Osieka nad Notecią 

do  Wyrzyska  oraz  Budowę  drogi  powiatowej  na  odcinku  Osiek  nad  Notecią  –  Polanowo  do 

obwodnicy na drodze krajowej nr 10. Odnośnie budowy ścieżki rowerowej Starosta  powiedział, że 

jest to inwestycja oczekiwana od lat przez mieszkańców Osieka i  Wyrzyska. Gdyby zadanie to 

zostało zrealizowane przed laty – dodał Starosta – to doszłoby do naturalnego połączenia Wyrzyska 

z  Osiekiem i  możliwe byłoby utrzymanie powiatu wyrzyskiego.  Szanse było  duże,  niestety do 

realizacji nie doszło, jednak coś po tym zostało, gdyż powiat zgodnie z decyzją Ministra Skarbu 

i Polskich Kolei Państwowych jest właścicielem od maja tego roku powiatowej wyrzyskiej kolejki 

wąskotorowej z siedzibą w Białośliwiu. Odnośnie realizacji drugiego zadania Starosta powiedział – 

że  gdyby  nie  współfinansowanie  kwoty  z  budżetu  powiatu  pilskiego  i  deklaracja  realizacji  to 
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Gmina  Wyrzysk  nie  miała  żadnych  szans,  aby  wygrać  tzw.  „sednówkę”,  gdyż  byłoby  to 

niemożliwe. Nie dostałaby punktów za współpracę między samorządami. Jednak to nie tylko to 

sprawiło, że Zarząd Powiatu zajął się tym zadaniem – powiedział starosta. Jest to tak naturalna 

potrzeba  uregulowania  tej  drogi,  która  w bardzo  szybkim kiedyś  tempei  była  budowana,  więc 

trzeba ją dzisiaj za wysoka kwotę poprawić – dodał starosta pilski, Pan Tomasz Bugajski. Zadanie 

to finansowane będzie po ¼ ze strony powiatu i gminy, natomiast 50 % nakładów sfinansowane 

zostanie ze środków jakie Gmina Wyrzysk otrzymała z konkursu.  Kolejną inwestycją realizowaną 

przez powiat  będzie  droga do Klawka,  na którą powiat  pilski  zarezerwował w budżecie  kwotę 

w wysokości 500.000 zł i ma w budżecie roku 2010 to zadanie zapisane. Starosta wyraził nadzieję, 

że Rada Miejska w Wyrzysku podejmie podobną uchwałę do dzisiejszej w kwestii tegoż zadania 

i  będzie  możliwe  w  roku  2010  wykonanie  połączenia  od  ulicy  Wiejskiej  do  Klawka.  Na 

pogorszenie stanu nawierzchni miały wpływ prace związane z budową obwodnicy – powiedział 

starosta. Jednak po przeprowadzeniu rozmów z wykonawcą generalnym obwodnicy i rekompensatą 

z jego storny będzie zrobienie docinka drogi między ulicą Wiejską a wejściem na wiadukt. Przy 

drodze  tej  –  dodał  starosta  –  będzie  również  chodnik,  gdyż  dzisiaj  nie  oddaje  się  drogi  bez 

chodnika. Dodał również, że realizacja tego zadnia jest konsekwencją walki Pani sołtys, która od lat 

walczyła i wreszcie udało jej się przekonać Panią burmistrz oraz starostę. Są to inwestycje, które 

będą  łączyć  powiat  pilski  z  Gminą  Wyrzysk  –  zauważył  starosta.  Po  czym  dodał,  że  jest  to 

naturalny przykład jak powinny samorządy ze sobą  współpracować.  Ponadto oprócz tego,  sam 

powiat w ramach   termomodernizacji będzie wykonywał od miesiąca kwietnia zmianę systemu 

funkcjonowania sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku. Środki 

na ten cel pozyskane zostały z konkursu jakim jest Zmiana Systemu Funkcjonowania Obiektów 

Oświatowych  i  Obiektów  Użyteczności  Publicznej  przez  termomodernizację  tych  obiektów 

-poinformował  starosta.  Kolejną rzeczą,  o  której  poinformował starosta  był  fakt,  że  pozyskano 

środki  i  montaż  finansowy powiatu  pilskiego  na  całkowitą  przebudowę   i  termomodernizację 

Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Wyrzysku.  Będzie  to  się  wiązało  ze  zwolnieniem pomieszczeń 

w budynku Urzędu Miejskiego w Wyrzysku,  które  zajmowali  pracownicy starostwa.  Poza tym 

szkoła średnia w ramach własnych posiadanych środków oraz pozyskanych z powiatu pilskiego 

będzie zobowiązana w tym roku przeprowadzić Poradnię Psychologiczno – Pedagogiczną z rynku 

do budynku szkoły – poinformował starosta. Łączy się to    z modernizacją strychu – dodał starosta. 

Następna  istotną  informacją  było  przyjęcie  informacji  Wydziału  Oświaty  o  funkcjonowaniu 

placówek  oświatowych  ponadgimnazjalnych  i  prowadzonych  specjalnych  szkołach  powiatu 

pilskiego przez powiat. Korzystając z okazji starosta poinformował również, że jedyną ze szkół 

wyróżnioną wysokim stopniem zdawalności maturalnych oraz wysokich ocenach zawodowych jest 
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szkoła w Wyrzysku. Kontynuując starosta poinformował, że w dniu dzisiejszym o godzinie 1700 

odbędzie  się  uroczystość  a  zarazem wyróżnienie,  bowiem przekazany zostanie  akt  przekazania 

społeczeństwu powiatu pilskiego nowej inwestycji przy ul. Okrzei w Pile – nowego biura usług 

plastycznych i wystaw jak i Młodzieżowego Ośrodka Kultury. Podczas tej uroczystości wręczony 

zostanie medal Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, medal szczególny za zasługi, udział w 

rozwoju  kultury  i  dziedzictwa  narodowego  dyrygentowi  Chóru  Męskiego,  Panu  Piotrowi 

Jańczakowi. Na święto to została zaproszona również Pani burmistrz, przewodniczący Rady oraz 

każdy kto  zechciałby wziąć udział  w tak  ważnym wydarzeniu.  Starosta  przekazał  także ważną 

wiadomość  dla  mieszkańców Rudy,  Osieka  nad  Notecią  oraz  Konstantynowa,  a  która  dotyczy 

obwodnicy  południowej,  że  dopięte  zostały  wszystkie  sprawy  związane  z  pozwoleniami, 

dokumentacją, podpisane zostało z Marszałkiem porozumienie finansowania – jest do dyspozycji 

24.500.000 zł i rozpoczęte zostaną procedury przetargowe, a w miesiącu maju zadanie to powinno 

zostać rozpoczęte. Najwięcej uzyskają mieszkańcy Dąbek, gdyż w Dąbkach jest podwójna droga, 

jedna przez wieś, natomiast druga obok wsi – poinformował starosta. Rozpoczęcie prac od Rudy 

związane jest z przejściem na ul. Leśną w Osieku, gdyż tam jest już wykonana kanalizacja i można 

tę  drogą  jechać  do  Krostkowa  czy  Białośliwia.  Starosta  przekazał  również  ważną  wiadomość 

dotyczącą przekształcenia szpitala w Wyrzysku informując, że nie było i nie będzie nigdy mowy o 

zlikwidowaniu szpitala w Wyrzysku. To że nastąpiła uchwała o zmianie systemu funkcjonowania 

szpitala to już na dziś owocuje dobrem, bo w szpitalu dzieje się już bardzo dużo. To, że dzisiaj jest 

plan czasowego wyłączenia dwóch oddziałów jest  małym utrudnieniem – powiedział  starosta – 

jednak nigdy nie będzie dobrego czasu do tego, aby zamknąć jakikolwiek oddział. Starosta wyjaśnił 

również,  że  aby  uzyskać  pozwolenie  na  zamknięcie  oddziału  Zarząd  Szpitala  musiał  złożyć 

wniosek, gdyż uzyskała środki na remont w wysokości 500.000 zł dotacji z Rady Powiatu. Łączna 

wartość  zadania  wyniesie  ok.  2.000.000  zł  –  dodał  starosta.  Ponadto  wszystkich  pacjentów 

wyrzyskich przyjmuje szpital pilski – poinformował starosta – i  nie ma żadnych przeciwwskazań 

czy obaw, że podczas remontu pacjent nie zostanie przyjęty. Ponadto rezerwowo są uzgodnienia ze 

szpitalem  w  Złotowie  i  Chodzieży.  Starosta  powiedział  również,  że  za  dwa  lata  zostanie 

dobudowany łącznik w szpitalu w Wyrzysku i nie ma mowy o zamknięciu szpitala. Również obawy 

związane ze zwolnieniami są bezpodstawne – wyjaśnił starosta – gdyż dziać się będzie odwrotnie. 

Będą nowe procedury medyczne i będzie trzeba zatrudniać personel. Następnie starosta wrócił do 

tematu  powiatowej  wyrzyskiej  kolejki  wąskotorowej  mówiąc  iż  celem  powiatu  jest  zdobycie 

takiego  operatora,  który  potrafiłby  w  roku  czasu  przy  odpowiedzialności  ze  strony  powiatu 

doprowadzić do tego, aby kolejka ta miała połączenie z Białośliwia przez Koci Młyn do Łobżenicy, 

a z Łobżenicy do Wysokiej i powrócić do Białośliwia. Aby w ramach klastra turystycznego, do 
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którego zaprosimy gminę Wyrzysk– powiedział starosta – rozwinąć drogę.  W dniu wczorajszym – 

dodał  starosta   -  podjęta  została  uchwała  o  przystąpieniu  powiatu  pilskiego  do  klastra 

turystycznego. Na tym starosta zakończył swoją wypowiedź.

Przewodniczący podziękował staroście za przekazanie informacji. Po czym dodał, że podczas sesji 

Rady  Powiatu  w  Pile  przewodniczący  podziękował  za  przekazane  środki  na  remont  szpitala 

w Wyrzysku,  które  pozwolą na właściwe funkcjonowanie szpitala oraz na zdobywanie nowych 

pacjentów, którzy zagwarantują istnienie szpitala.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  podziękował  staroście  pilskiemu  za  zorganizowanie  ruchu  w  dniu 

1 listopada na drodze do cmentarza.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał czy możliwy byłby wjazd do budynku Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wyrzysku z drogi krajowej nr 10, a nie przez posesję spółdzielni mieszkaniowej. Radny dodał, że 

była kiedyś taka propozycja i teraz gdy ruch skierowany został przez obwodnicę może byłoby to 

możliwe?

Radna, Pani Teresa Pinkowska na ręce starosty pilskiego łożyła podziękowania dla Pana Krzysztofa 

Tomczyka za usunięcie wyciętego zakrzewienia na drodze wojewódzkiej. Dodała również, że po 

kolejnych pracach nadal leżą wycięte krzewy i jeśli  byłoby top możliwe to radna prosiła o ich 

usunięcie. Następnie radna zapytała czy zabezpieczona została w budżecie powiatu na rok 2010 

inwestycja związana z ul. Leśną w Osieku nad Notecią?

Odpowiadając  radnej  Pinkowskiej  starosta  powiedział,  że  montaż  finansowy na  planowane jest 

zadanie  jest  zabezpieczony i  ujęty  w  budżecie  na  rok  2010  i  2011.  Dodał  ponadto,że  jest  to 

inwestycja współfinansowana z wygranego przez powiat pilski konkursu. 

Odpowiadając na zapytanie radnego, Pana Józefa Jasika starosta powiedział, że rozumie radnego 

jako  prezesa  spółdzielni,  jednak  na  łuku  nie  ma  możliwości  sprowadzenia  wjazdu  i  wyjazdu. 

Natomiast w planach jest budowa parkingu na 30 miejsc, który odciąży pojazdy, które dotychczas 

korzystały z parkingu spółdzielni.

Kolejno głos  zabrała  dyrektor  ZOZ Wyrzysk,  Pani  Danuta Wojciechowska,  która  wyjaśniła,  że 

trwający remont nie stanowi zagrożenia dla dochodów wypracowanych przez szpital w 2009 roku. 

Remont,  który jest  obecnie przeprowadzany i  w związku z  którym należało czasowo wyłączyć 

niektóre  oddziały   było  zrobione  z  myślą  o  pacjentach.  Dyrektor  prosiła  o  wyrozumiałość 

i cierpliwość ze strony pacjentów w związku z trwającymi pracami podczas remontu, natomiast 

Zarząd Szpitala dołoży wszelkich starań, aby remont był przeprowadzony w jak najkrótszym czasie 

i formie. Ponadto korzystając z obecności starosty, Pana Tomasza Bugajskiego dyrektor w imieniu 

ZOZ w Wyrzysku podziękowała za troskę i środki jakie szpital otrzymał ze strony powiatu.
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Przewodniczący, Pan Stefan Rymer zapytał jaki jest przewidywany termin zakończenia remontu, 

aby móc przekazywać takie informacje mieszkańcom.

Dyrektor,  Pani  Danuta  Wojciechowska  poinformowała,  że  zgodnie  z  harmonogramem  remont 

szpitala zaplanowano w terminie od 14.12.2009 do 9.01.2010 r.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w kwestii drogi do Klawka powiedział, że podczas rozpatrywania 

projektu uchwały w tej sprawie radni wyrazili jednogłośnie pozytywną opinię do projektu jednak 

z  pewnymi  wątpliwościami.  Wątpliwości  te  powstały  w  związku  z  faktem,  że  są  to  wydatki 

z budżetu gminy i radni wzięli pod uwagę dwie rzeczy – po drodze tej jeżdżą, jeździli i będą jeździć 

mieszkańcy gminy i dobrze byłoby, aby ona była. Ponadto być może w następnej kadencji zmienią 

się władze – powiedział radny -  zmieni się budżet, perspektywa i ogląd sprawy i być może nie 

zostałaby  ona  zrealizowana.  To  były  główne  powody,  dla  których  Komisje  wyraziły  opinię 

jednogłośnie pozytywną – dodał radny. Następnie radny pogratulował dyrektorowi oraz wszystkim 

pracownikom  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  w  Wyrzysku  za  bardzo  dobre  wyniki 

z egzaminów zawodowych, dodając, że wyniki nie rosną ani nie spadają  we ciągu kilku  miesięcy.

W związku z wyczerpaniem dyskusji przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad.              

9.Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu w 2010 r.,

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  20.11.2009  r. 

w  następujący  sposób  ustosunkowały  się  do  cyt.  projektu  uchwały:  Komisja  Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów: „za” głosowało 2 członków Komisji 

i „wstrzymało się” 2 członków Komisji. Natomiast Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony 

Środowiska wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. Projektu uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały. Po czym głos zabrał radny, Pan Józef Jasik.

Radny  powiedział,  że  dzisiaj  uzyskano  dodatkowe  informacje  od  Pana  starosty,  iż  powiat 

zabezpiecza  środki  finansowe  w wysokości  500.000  zł,  i  w  związku  z  tym powstał  pewnego 

rodzaju dualizm – powiedział radny – gdyż jednocześnie wstawiono kwotę oraz stwierdzenie „nie 

wyżej niż 50 % faktycznego wykonania zadania”, zatem drugi wariant powoduje to, iż powinien 

być zastosowany w realizacji tego zadania. 

Następnie przystąpiono do głosowania.
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Wysoka Rada  podjęła cyt. uchwałę przy 2 głosach „wstrzymujących”, w obecności 13 radnych. 

Uchwała Nr XXXVII/295/09 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Głos zabrał starosta pilski, Pan Tomasz Bugajski który w imieniu swoim, Zarządu Powiatu oraz 

radnych Rady Powiatu podziękował za podjętą decyzję dodając jednocześnie, iż wszyscy mogą być 

spokojni o realizacje tegoż zadania w roku 2010. Starosta powiedział, że jest przekonany, że na 

realizacje zadania będzie potrzeba mniej środków, gdyż przetargi które aktualnie są robione optują 

przy ok. 80 % wartości kosztorysowej, jednak bez względu na to ile to będzie to wspólny udział 

wyniesie  50 na 50.  Podziękowania starosta  skierował  także na ręce Pani  sołtys  za wielokrotne 

i skuteczne interwencje w tej sprawie.   

    

2) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

Przewodniczący poinformował, że zmiany omawiane były szczegółowo na posiedzeniach Komisji 

i  w związku z tym prosił  o przedstawienie jedynie tych zmian, które ewentualnie wystąpiły po 

posiedzeniach Komisji.

Skarbnik,  Pani  Małgorzata  Martin  –  Mucha  przypomniała,  że  zmiany  przedstawione  na 

posiedzeniach  Komisji  dotyczyły  zmniejszenia  udziałów  w  podatku  dochodowym  od  osób 

fizycznych ze względu na przewidywane niewykonanie oraz inne zmiany inwestycyjne, których 

zachodziła  konieczność bądź możliwość w związku ze zmianami w podatku dochodowym, jak 

również  dochody i  wydatki  związane  z  alkoholami,  które  należało  uregulować  ze  względu  na 

wyższe wykonanie. W dniu dzisiejszym – powiedziała skarbnik – przedłożono po raz drugi wypis 

załącznika nr 1 i nr 3, które w sposób merytoryczny nie zmieniają zmian omawianych na Komisji, 

natomiast załącznik nr 1 zawierał błąd polegający na wprowadzeniu innego rozdziału, nie rozdziału 

„udziały gmin w podatku dochodowym”, natomiast był to rozdział 75601 i stąd powstał wynik 

ujemny – wyjaśniła skarbnik.  W załączniku nr 3 wyeliminowano błędy rachunkowe, które jednak 

w żaden sposób nie zmieniają omawianych zmian. 

Przewodniczący podziękował za wyjaśnienia, a następnie poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  20.11.2009  r. 

w  następujący  sposób  ustosunkowały  się  do  cyt.  projektu  uchwały:  Komisja  Bezpieczeństwa 

i  Porządku  Publicznego:  2  głosy „za”  oraz  2  „wstrzymały  się:,  Komisja  Budżetu  i  Finansów: 

4 członków „wstrzymało się”, natomiast Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska 

wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. Projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję.
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Radny, Pan Józef Jasik zapytał, czy zwiększenie nakładów w dziale 900 gospodarka § 650 o 90.000 

zł dotyczy jednego czy wielu zadań inwestycyjnych?

Skarbnik powiedziała, że zmiany w załączniku nr 2 dotyczą oświetlenia ulic, a nie dotyczą § 605. 

Radny  sprostował  swoja  wypowiedź  przyznając,  że  zmiany  te  nie  dotyczą  dokumentu  z  tego 

miesiąca i w związku z powyższym wycofał zadane pytanie.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, 

a następnie przystąpiono do głosowania.

Wysoka  Rada  podjęła  cyt.  uchwałę  przy  13  głosach  „za”  i  przy  1  głosie  „wstrzymującym”. 

Uchwała Nr XXXVII/296/09 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

  

3)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 r.,

W  związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Wysoka  Rada  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”  podjęła  cyt.  uchwałę.  Uchwała  Nr 

XXXVII/297/09 stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

W chwili głosowania poza salą obrad przebywała radna, Pani Teresa Pinkowska i radny, Pan Piotr 

Kuna.

4) obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego w 2010 r.,

Projekt  cyt.  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  i  w związku  z  tym przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.
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Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Wysoka  Rada  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”  podjęła  cyt.  uchwałę.  Uchwała  Nr 

XXXVII/298/09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

W chwili głosowania poza salą obrad przebywała radna, Pani Teresa Pinkowska i radny, Pan Piotr 

Kuna.

5) o uchyleniu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne:  Budowa 

centrum sportowo-   rekreacyjnego  w  Osieku  nad  Notecią  –  boisko  wielofunkcyjne,  teren 

rekreacyjny,

Również  i  ta  uchwała  była  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  -  -powiedział  przewodniczący  – 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Wysoka  Rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  podjęła  cyt.  uchwałę.  Uchwała  Nr 

XXXVII/299/09 stanowi załącznik nr 9  do protokołu.

Podczas głosowania poza salą obrad znajdował się radny, Pan Piotr Kuna.

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2010 r.,

Projekt  cyt.  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  i  w związku  z  tym przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  20.11.2009  r. 

w  następujący  sposób  ustosunkowały  się  do  cyt.  projektu  uchwały:  Komisja  Bezpieczeństwa 

i  Porządku Publicznego „za”  głosowało  3  członków Komisji  i  „przeciw” 1 członek.  Pozostałe 

Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.
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Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusje w przedmiotowym zakresie.

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która wniosła autopoprawkę do § 1 w brzmieniu: 

„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta i Gminy Wyrzysk na lata 2008-2015”.

W  związku  z  powyższym  przegłosowano  autopoprawkę  przyjmując  ją  jednogłośnie,  przy 

15 glosach „za”.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Wysoka Rada podjęła cyt. uchwałę przy 14 głosach „za” i przy 1 głosie „przeciwnym”. Uchwała Nr 

XXXVII/300/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 r.,

Również i ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący- 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały z jednoczesna propozycja zmiany zapisu w § 4 

w Gminnym Programie Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2010 r.  o b następującym brzmieniu:” 

Zadanie  realizowane  jest  ze  środków  finansowych  budżetu  Gminy  pochodzących  z  opłat  za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, przekazane na rozdział „Zwalczanie 

Narkomanii”, zgodnie z załącznikiem nr do niniejszego Programu”. 

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która prosiła o uwzględnienie autopoprawki w § 1 

polegającej  na  zastąpieniu  słów:  :”Strategii  Integracji  Polityki  Społecznej  Miasta  i  Gminy 

Wyrzysk” słowami: „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta i Gminy Wyrzysk 

na lata 2008-2015”.

Przewodniczący w związku z faktem, iż została zgłoszona autopoprawka do załącznika przez trzy 

Komisje zapytał  czy najpierw należy przegłosować zgłoszoną autopoprawkę po to,  aby później 

przegłosować uchwałę w całości gdyż Gminny Program Przeciwdziałania  stanowi załącznik do 

uchwały?

Radca prawny, Pan Ireneusz Subczyński odpowiedział, że tak należy zrobić.
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Wobec powyższego przystąpiono do przegłosowania autopoprawki.

Zgłoszona autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następna autopoprawka zgłoszona przez Panią burmistrz również przyjęta została jednogłośnie,m 

przy 15 glosach „za”.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Wysoka  Rada  podjęła  cyt.  uchwałę  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr 

XXXVII/301/09 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8) uchwalenia Programu współpracy samorządu Miasta i Gminy Wyrzysk z organizacjami 

pozarządowymi,  kościelnymi,  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz 

stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Miasta 

i Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych  na rok 2010,

Projekt  cyt.  uchwały był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  i  w związku  z  tym przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do glosowania.

Wysoka  Rada  podjęła  cyt.  uchwałę  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr 

XXXVII/302/09 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 

2010 r.,

W związku z faktem, iz ta uchwała była również przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 
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Projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie  pozytywną opinię  do projektu uchwały z  jednoczesną  propozycją  zmian w planie 

pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2010 r. w miesiącu styczniu Komisja zaproponowała dodać 

nowy punkt  w brzmieniu:  „Posiedzenie  kontrolne Komisji  Rewizyjnej  (kontrola  problemowa – 

1 dzień) Ocena i podsumowanie działań promocyjnych Gminy Wyrzysk oraz ocena realizacji umów 

partnerskich zawartych przez Gminę Wyrzysk w bieżącej kadencji”, w miesiącu lutym wykreślić 

„na 2010 rok” i wpisać „za” 2009 rok, natomiast w miesiącu marcu po wyrazie „inwestycje w” 

dodać wyrazy „roku szkolnym 2009/2010”.

Przewodniczący  poinformował,że  to  są  wszystkie  zmiany  zgłoszone  i  przegłosowane  na 

Komisjach.  Jednakże  przewodniczący  wrócił  do  zmiany  zaproponowanej  w  miesiącu  styczniu 

z zapytaniem odnośnie okresu  jaki ma to dotyczyć ? Czy ma to dotyczyć tego co zawarte jest 

w drugiej części zdania czyli bieżącej kadencji?

Radny, Pan Józef Jasik odpowiedział, że zarówno ocenę i podsumowanie działań promocyjnych 

Gminy  oraz  realizacji  umów  partnerskich  były  objęte  za  bieżący  okres  kadencji,  jednak 

najstosowniejszym  będzie  jeśli  wypowie  się  w  tym  wnioskodawca,  radny,  Pan  Eligiusz 

Komarowski.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski wyjaśnił, że nie było w zasadzie do końca doprecyzowane za jaki 

okres,  jednak biorąc pod uwage fakt,  że  taka  ocena nie  była  dotąd przeprowadzona zasadnym 

będzie, aby dotyczyło to okresu za bieżącą kadencję.

Przewodniczący wyjaśnił,  że  pytanie  jego miało na celu jasne sprecyzowanie odpowiedzi  gdyż 

występując o przygotowanie materiałów należałoby skrupulatnie wyznaczyć jakiego okresu mają 

one dotyczyć. 

Kontynuując dyskusję radny, pan Eligiusz Komarowski dodał, że gramatycznie byłoby lepiej jeśli 

zapis brzmiałby „za bieżącą kadencję” aniżeli „w bieżącej kadencji”.

Wobec  powyższego  przewodniczący  przytoczył  treść  zaproponowanej  zmiany  i  stwierdził,  że 

zasadniejszym gramatycznie będzie „w bieżącej kadencji”.

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  powiedział,  że  z  treści 

zaproponowanej  zmiany  można  wyciągnąć  dwa  wnioski  :  chodzi  o  ocenę  umów  zawartych 

w bieżącej kadencji, które to nie zostały w tym czasie zawarte i nie będzie w związku z powyższym 

czego oceniać, natomiast można to rozumieć również rozszerzającą, że chodzi o dokonanie oceny 

realizacji umów zawartych przez Gminę Wyrzysk w przeszłości, ale ocena ta ma być umieszczona 

w czasie od początku do miesiąca stycznia bieżącej kadencji.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski,  który przypomniał,  że  podczas  Komisji  nie  był 
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akcentowany sam fakt zawarcia umów, a przede wszystkim aspekt wykonywania zawartych umów.

I to było celem wprowadzenia zaproponowanej zmiany. 

Przewodniczący przyznał, że nie był na posiedzeniu Komisji, jednak jeśli występuje się do organu 

wykonawczego to  pismo o przygotowanie  materiałów podpisuje  przewodniczący,  który później 

w niejasnych sytuacjach musi precyzować zamysł zapisu. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik  zaproponował  rozwiązanie  tej  kwestii  poprzez  zachowanie  treści 

pierwszego zdania w następującym zdaniu: „Posiedzenie kontrolne Komisji Rewizyjnej (kontrola 

problemowa – 1 dzień). Ocena i posumowanie działań promocyjnych Gminy Wyrzysk oraz ocena 

realizacji  umów partnerskich  zawartych  przez  Gminę  Wyrzysk.  Ocena  dotyczy okresu  obecnej 

kadencji.” Mamy zawarty element dotyczący umów zawartych w przeszłości – powiedział radny – 

natomiast zdanie dodane określałoby tylko okres podejmowania funkcjonowania tychże umów. 

Wobec  powyższego  przewodniczący  przystąpił  do  przegłosowania  zgłoszonego  wniosku  przez 

radnego, Pana Józefa Jasika.

Wobec zaproponowanej zmiany radna, pani Teresa Pinkowska zapytała czy jeżeli ocena dotyczy tej 

kadencji to znaczy, że jeżeli nie było zawartych umów to nie ma oceny i czy poprzedni okres też się 

ocenia?

Radni uznali, że zapis jest prawidłowy.

Zaproponowany wniosek przyjęty został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

W chwili głosowania poza salą obrad znajdował się radny, Pan Ryszard Janowiak.

Następnie przystąpiono do przegłosowania zmiany w zdaniu drugim w miesiącu styczniu.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Kolejna poprawka w miesiącu lutym również przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Ostatnia zaproponowana poprawka dotycząca miesiąc a marca, a polegając a na dopisaniu „w roku 

szkolnym 2009/2010” także przyjęta została  przez Wysoką Rade jednogłośnie,  przy 15 głosach 

„za”.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do przegłosowania 

cyt. Projektu uchwały wraz ze zgłoszonymi i przegłosowanymi poprawkami.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr XXXVII/303/09 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 
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10) wyrażenia woli  przystąpienia jako partnera do realizacji  projektu dofinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego

W związku z  faktem, że  projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  i  Komisja  Budżetu  i  Finansów  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały, natomiast Komisja Rolnictwa, Rozwoju 

Wsi i  Ochrony Środowiska głosowała następująco: „za” opowiedział  się 1 członek Komisji  i  1 

członek głosował „przeciw”.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Po przedstawieniu opinii przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym temacie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr  XXXVII/304/2009 

stanowi załącznik nr 14  do protokołu.

   

11) przystąpienia Miasta i Gminy Wyrzysk do tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Rybacka pod nazwą „7 Ryb”.

Projekt  cyt.  uchwały  był  również  przedmiotem posiedzeń  Komisji  i  w  związku  z  powyższym 

przedstawiono opinie.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 20.11.2009 r.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  23.11.2009  r.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr  XXXVII/305/2009 

stanowi załącznik nr 15  do protokołu.

W związku z wyczerpaniem punktu dot. podejmowania uchwał przewodniczący o godzinie 1505 

ogłosił przerwę w obradach.

Po przerwie wznowiono obrady przy stanie 15 radnych.
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Opinie  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów  na  XXXVII  Sesję  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w dniu 27 listopada 2009 r. stanowią załącznik nr 16 do protokołu.

10. Zajęcie stanowiska w sprawie celowości realizacji i dofinansowania zadania - Budowa drogi 

dojazdowej  do  gruntów  rolnych  o  nawierzchni  asfaltowej  zlokalizowanych  na  działkach 

w Wyrzysku i Polanowie.

Na wstępie przewodniczący wyjaśnił, że aby otrzymać dofinansowanie do budowy lub modernizacji 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych należy 

przedstawić pozytywną opinię Rady potwierdzającą celowość realizacji i dofinansowania zadania. 

W związku z powyższym – powiedział przewodniczący – punkt taki został wprowadzony pod obrad 

dzisiejszej  sesji,  ponieważ wniosek należy złożyć do końca listopada. Następnie przewodniczący 

przedstawił treść stanowiska, pop czym otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Radny, Pan Lech Ozimina zapytał czy chodzi o drogę przy działkach prowadzącą do amfiteatru?

Pani burmistrz odpowiedziała, że dotyczy to ul. Leśnej w Wyrzysku.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przystąpiono do głosowania.

Rada jednogłośnie  w obecności  15 radnych wyraziła  pozytywną opinię  dot.  celowości  realizacji 

i dofinansowania cyt. zadania.

Pismo dot. wyrażenia opinii stanowi załącznik nr 17  do protokołu.

11. Informacja Burmistrza o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez: z-cę 

burmistrza,  skarbnika  gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy, 

osoby  zarządzające  gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje 

administracyjne w imieniu burmistrza.

Przewodniczący przypomniał, że informacje zostały przekazane radnym drogą e-mailową i radni są 

w posiadaniu każdej z nich. 

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska poinformowała, że nieprawidłowości w oświadczeniach miały 

jedynie charakter formalny i w związku z tym burmistrz nie występowała do Dyrektora Kontroli 

Skarbowej z wnioskiem o kontrolę złożonych oświadczeń. 

Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za” Informacja stanowi załącznik nr 18 

do protokołu.
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12.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dot.  analizy  oświadczeń 

majątkowych radnych za 2008 r.

Przewodniczący na wstępie poinformował, że również i ta informacja została przekazana radnym. 

W złożonych oświadczeniach nie było uchybień – powiedział przewodniczący – które wymagałyby 

wystosowania wniosku do Dyrektora Kontroli Skarbowej w sprawie przeprowadzenia kontroli.

Pytań nie zgłoszono. Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Informacja stanowi załącznik nr 19 

do protokołu.

 

13.  Informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  majątkowych  przez 

Burmistrza i Przewodniczącego Rady. 

Również i tą informację przekazano radnym – powiedział przewodniczący. Wojewoda nie stwierdził 

żadnych nieprawidłowości. Dyskusji nie nawiązano, gdyż analizy oświadczeń dokonywał Wojewoda 

i w przypadku jakichkolwiek pytań przewodniczący nie byłby w stanie udzielić odpowiedzi.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, w obecności 15 radnych.  

14. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne interpelacje, stąd nie było też odpowiedzi w tym zakresie.

15. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak zwrócił  się  z  interpelacją  dotyczącą  nieodpłatnego  udostępnienia 

basenu w Wyrzysku dla dzieci niepełnosprawnych. Radny dodał, że basen byłby dobrym miejscem 

na ćwiczenia i zajęcia korekcyjne.

Radna, Pani Teresa Pinkowska  interpelowała w sprawie oświetlenia w Osieku nad Notecią. Radna 

wskazała na przejście - skrót z ul. Leśnej w Osieku w kierunku PKP, z którego korzysta przede 

wszystkim młodzież szkolna oraz osoby starsze, a na którym nie palą się lampy. Radna dodała, że 

problem powstał odkąd zamknięty został zakład Ceramiki Budowlanej. W związku z powyższym 

radna zapytała czy jest taka możliwość, aby lampy te zostały podłączone i służyły społeczeństwu?
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16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Pani Burmistrz odpowiadając na interpelację radnego, Pana Ryszarda Janowiaka poinformowała, że 

podczas ostatnich zawodów pływackich w Gimnazjum obiecała,  że  dzieci  szkolne po godzinach 

nauki będą miały nieodpłatny wstęp na basen. Trzeba jedynie ustalić w jakich godzinach, ponieważ 

godziny  wieczorne  zarezerwowane  są  są  karnety  i  bilety.  Jednak  zapewne  jest  luka  między 

godzinami szkolnymi a godzinami wieczornymi i godziny te będzie można zadysponować dzieciom 

nieodpłatnie. 

W odpowiedzi  na  interpelację  radnej,  Pani  Teresy  Pinkowskiej  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że 

udzieli odpowiedzi pisemnej.  

Głos zabrał dyrektor SAPO, Pan Marian Cybulski, który poinformował, że Pani dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Wyrzysku, Bogumiła Jagodzińska uzgodniła godziny wolne dla dzieci chętnych do 

uczęszczania  na basen.  Prawdopodobnie –  dodał  dyrektor  –  dzieci  będą  mogły od poniedziałku 

korzystać z basenu. Na chwilę obecną dyrektor musi jeszcze porozmawiać z z-cą dyrektora, Panem 

Gajdzińskim, aby uzgodnić terminy korzystania z basenu przez dzieci, które uprawiały pływanie i 

zajmowały czołowe miejsca w zawodach pływackich.

   

17. Wystąpienia sołtysów.

Dyskusji nie nawiązano.

18.Wolne głosy i wnioski.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  zobligowany  przez  mieszkańców  ul.  Pocztowej  podziękował  Pani 

burmistrz za wykonanie części chodnika na w/w ulicy.

Pan,  Andrzej  Sadłowski,  komendant  Straży  Miejskiej  udzielił  odpowiedzi  Pani  radnej,  Teresie 

Pinkowskiej  odnośnie drogi  wojewódzkiej  na odcinku Wyrzysk – Osiek n/Not.  informując,   że 

wystosował   stosowne zalecenie  do  właściciela  tej  drogi,  który odpowiedział,  że  w przyszłym 

tygodniu krzaki i gałęzie zostaną usunięte oraz że wysprzątane zostaną pobocza ze śmieci.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że kalendarze, które radny rozdał są podarunkiem 

od Ochotniczej Straży Pożarnej w Osieku n/Not. wraz z życzeniami oraz podziękowaniami.

W związku  z  niezgłoszeniem innych  wniosków przewodniczący  zamknął  przedmiotowy punkt 

obrad oraz podziękował wszystkim obecnym za udział w sesji ze względu na fakt, iż kolejny punkt 

jest niejawnym. Na zakończenie przewodniczący złożył również życzenia świąteczne i ogłosił 5 

minutową przerwę w obradach.
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19. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile i w Wałczu dot. oświadczeń 

majątkowych złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji  

zgodnie z § 28 Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r.  

- Ordynacja podatkowa (Dz. U. Z 2005 r., Nr 8 poz. 60 z późn. zm.).

W związku z faktem, iż informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego posiada klauzulę „tajemnica 

skarbowa” sesja w cyt. punkcie nie była nagrywana.

20. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 1535 przewodniczący 

Rady  zamknął  XXXVII  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dziękując  wszystkim  obecnym  za 

udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                Przewodniczący Rady

          Aleksandra Brzezińska Radny, Pan Eligiusz Komarowski              Stefan Rymer
            podinsp. ds kadrowych 
            i obsługi rady gminy
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